河南科技大学毕业设计（论文）


铁皮柜扣手注塑模具设计

摘  要

本设计说明书是根据塑料模具设计与制造的学习来设计和编写的，主要介绍了塑料的成型原理和塑料模具的设计过程，其中包括分型面的选择、注射机的选用、ABS塑料的特性、注射机的参数校核、浇注系统的设计、标准模架的选用、注射模导向机构的设计、注射模冷却系统的设计、注射模排气系统的设计等方面的设计。
在模具设计过程中，采用了Moldflow、Pro/ENGINEER、AutoCAD等著名的设计分析软件，采用这些软件进行设计分析，优化了设计的参数和缩短了设计时间，提高了设计效率。
为了把所学知识运用到实践中来，我同时查阅了塑料模具设计与制造、塑料模具图册、模具设计与制造简明手册、金属工艺和机械制造工艺学等书。       

通过本设计，可以对注塑模具有一个初步的认识，注意到设计中的某些细节问题，了解模具结构及工作原理；通过对PROGRAM的学习，可以建立较简单零件的零件库，从而有效的提高工作效率。
由于本人水平有限，时间仓促，设计中疏漏及错误之处在所难免，恳请老师和同学批评指正，提出宝贵意见。
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METAL INJIECTION MOLD HAND-CLASPING
Abstract
The design specification is based on the design and manufacture of plastic molds to the study design and preparation, mainly on the principle of plastic molding and plastic mold of the design process, including the choice of type face, the choice of injection, ABS plastic characteristics of injection - Check the parameters, pouring system design, should be the standard-mode selection, injection-oriented institutions of the design, injection-cooling system design, injection-exhaust system, such as the design of the technology. 
In the mould design process, the design or analysis softwares including Moldflow, Pro/ENGINEER, AutoCAD are used. Using these softwares optimizes the parameters cuts down the design time and makes the process efficient.
    In order to learn knowledge and apply it in practice, I also check the plastic mold design and manufacturing, plastic mold book, mold design and manufacture of simple manual, metal and machinery manufacturing process technology, such as school books.    
Through this design, may to cast the mold to have a preliminary understanding, notes in the design certain detail question, understands the mold structure and the principle of work; Through to the PROGRAM study, may establish the simple components the components storehouse, thus effective enhancement working efficiency.
Key words:  plastic products, plastic mold design, the choice of injection machine, processing technology
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